
Protokół nr LXI/2024- I część 

 z dnia 06 lutego 2024r 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się 06 lutego br o godzinie 15:00 w sali sesyjnej urzędu gminy w Lubaszu 

 a zakończyła o godzinie 16:10 tego samego dnia. W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni 

goście. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków rady. 

Obecni: 

1. Żaneta Andrzejewska 

2. Leszek Arend  

3. Paweł Janusz Borowiak  

4. Sławomir Dams  

5. Paweł Dobosz  

6. Katarzyna Fiałkowska  

7. Monika Golik  

8. Andrzej Macyszyn  

9. Jacek Michalak  

10. Estera Nobik  

11. Andrzej Nowak  

12. Elżbieta Nowak  

13. Michał Stawujak  

14. Lucyna Urbaniak – Pielka  

15. Kazimierz Wicher 

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Skarbnika Gminy. Powitała również  

dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy i gości.  
Ad. 1)  

ad 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym otworzyła obrady LXI – I części sesji VIII kadencji Rady Gminy Lubasz.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest  

13 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

ad 2) wybór sekretarza obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Pana  Jacka 

Michalaka, który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad.  

 

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad.  

 

Wyniki głosowania 

za: 12, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

za (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Katarzyna 



Fiałkowska, Andrzej Macyszyn, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Michalak  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Dobosz, Monika Golik  

 

Przewodnicząca po głosowaniu stwierdziła, że sekretarzem obrad został Pan Jacek Michalak. 

 

ad 3) przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad został radnym doręczony. 

Natomiast poinformowała, że w dniu 01 lutego2024r podczas posiedzenia wspólnych komisji 

RG radni podjęli decyzję poprzez głosowanie o wykreśleniu z porządku obrad sesji XLI – I 

części z dnia 06.032,2024r uchwałę dotyczącą przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju i 

Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Kanalizacyjnych na lata 2024-2026.  

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie, stwierdzenie kworum 

2) wybór sekretarza obrad 

3) przedstawienie porządku obrad 

4) Przyjęcie protokołu z obrad LX sesji, część I i II 

5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie LX sesji I i II części Rady Gminy 

6) informacja wójta o działaniach między sesjami 

2. Przedstawienie projektów uchwał w sprawie: 

1) określenia kryteriów rekrutacji do publicznego przedszkola, szkół podstawowych dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Lubasz oraz dokumentów niezbędnych do ich 

potwierdzenia 

2) przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych  

i Kanalizacyjnych na lata 2024 - 2026 

3) przyjęcia zasad i trybu udzielania dotacji na prace związane z ochroną zabytków w ramach 

dotacji Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

4) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu na 

organizowanie publicznego transportu zbiorowego 

5) zmiany w uchwale budżetowej na 2024 rok 

6) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024 -2036 

3. Zakończenie obrad LXI - I części sesji Rady Gminy. 

 

Radni i wójt nie mieli uwag do porządku obrad, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

następnego punktu porządku obrad.   

 

ad 4) przyjęcie protokołu z obrad LX sesji, część I i II 

 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sekretarzem obrad LX sesji był Pan Andrzej Macyszyn. 

Poprosiła ją o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pan Andrzej Macyszyn stwierdził, że zapoznał się  

z protokołem z obrad sesji, która odbyła się I część 05.12.2023r i II część 19.12 2023r. Stwierdził, 

że protokoły odzwierciedlają przebieg sesji  i poprosił radnych o jego przyjęcie bez 

odczytywania.  

 



Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu. 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z obrad LX sesji, część I i II.  

 

Wyniki głosowania 

za: 13, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

za (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Katarzyna 

Fiałkowska, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta 

Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Dobosz, Monika Golik  

 

ad 5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie LX sesji I i II części Rady Gminy 

 

 

Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali informację o realizacji uchwał podjętych  

w trakcie obrad  LX sesji I i II części drogą elektroniczną. 

 

Radni nie mieli do tej informacji uwag, dlatego przeszła do następnego punktu porządku obrad. 

 

ad 6) informacja wójta o działaniach między sesjami 

 

Informację o działaniach w okresie między sesjami przedstawił Wójt Gminy Lubasz Marcin 

Filoda. Wójt powiedział: 

„Ostatnia sesja Rady Gminy miała miejsce w roku ubiegłym. Za nami okres świętowania 

w czasie Bożego Narodzenia oraz Nowego Roku, przed nami natomiast realizacja 

przyjętego na ostatniej sesji budżetu Gminy na 2024 rok. Budżet ten został wdrożony 

poprzez przypisanie zadań pracownikom Urzędu Gminy oraz kierownikom jednostek 

organizacyjnych gminy. Oprócz zadań bieżących w budżecie zaplanowano inwestycje, 

które aby zostały zrealizowane, ich przygotowanie musi rozpocząć się w pierwszych 

dniach roku. Na wiele z zaplanowanych zadań podpisano już umowy w celu 

przygotowania rozwiązań projektowych stanowiących pierwszy punkt w dalszych 

pracach. Chodzi tutaj m.in. o remonty dachów na obiektach zabytkowych przedszkola  

w Miłkowie oraz szkoły w Kruczu, a także o remont zabytku dawnej szkoły w Goraju. 

Aby beneficjent, którym jest parafia w Lubaszu mogła wykorzystać dotację udzieloną 

Gminie Lubasz z Polskiego Ładu na odwodnienie fundamentów i osuszenie elewacji,  

na dzisiejszą sesję przygotowano projekt uchwały Rady Gminy dotyczącej procedury 

udzielania takiej dotacji. To dopiero pierwsza z wymaganych uchwał. Po jej wejściu  

w życie, potrzeba będzie podjęcia drugiej uchwały, konkretnie udzielającej Parafii dotacji 

w wysokości 250 tysięcy złotych. To kwota zaplanowana w budżecie obejmująca dotację 

z Rządowego programu Polski Ład oraz wkład własny w wysokości 5 tysięcy złotych. 

Zakończenie prac przy zabytkowym kościele planujemy wspólnie z księdzem 

proboszczem na przyszły rok.  

Podpisaliśmy także umowę na prace projektowe związane z innym projektem 

dofinansowanym przez Program Polski Ład. Chodzi tu o przebudowę pomieszczeń  

w budynku Nr 2 Szkoły Podstawowej w Lubaszu oraz infrastrukturę na terenie ośrodka 

wypoczynkowego nad jeziorem. 



W ubiegłym roku podpisana została umowa na budowę boisk sportowych obejmujących 

przebudowę boiska w Lubaszu, budowę boiska treningowego oraz boiska 

wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej w Miłkowie. Prace prowadzone są aktualnie 

przy budowie boiska treningowego oraz rozbiórce trybun w Lubaszu. Posuwają się 

naprzód. Przewidywany czas zakończenia prac to końcówka bieżącego roku. 

Podpisana została również umowa na budowę wodociągu Krucz – Kruteczek, budowę 

zbiorników wyrównawczych w Sławienku oraz budowę odcinka drogi Miłkowo- 

Stajkowo obejmującego teren zabudowany w Miłkowie. Po przeprowadzonej procedurze 

przetargowej, jej zwycięzcą została firma HYDRAULIK z Piły, która zrealizuje to 

zadanie za ponad 6,9 mln złotych przy dofinansowaniu z Polskiego Ładu w wysokości 

5,3 mln złotych. Druga część wodociągowania, która obejmuje wodociąg Nowina – 

Kruteczek, przebudowę odcinka wodociągu w Stajkowie i hydrofornię, budowę  

wodociągu Sławienko- Dębe oraz budowę stacji podniesienia ciśnienia na Sławienku, jest 

nadal na etapie prac przetargowych. Po wybraniu przez komisję przetargową najtańszej 

oferty obejmującej kwotę 4 mln złotych brutto, firma, która zajmowała drugie miejsce, 

złożyła swój protest do Krajowej Izby Odwoławczej w Warszawie. Zakwestionowała 

uzasadnienie firmy tańszej, co do możliwości wykonania zadania za taką niską cenę, 

którą rzeczywiście należało uznać za rażąco niską cenę. Uzasadnienie było standardowe, 

a ponieważ firma już realizowała zlecenia na terenie naszej gminy i to trudne przy 

realizacji kanalizacji wsi Stajkowo, komisja uznała wytłumaczenia za wystarczające. 

Innego zdania była pani arbiter z Krajowej Izby Odwoławczej i w wydanym 

postanowieniu z dnia 29 grudnia 2023 roku uchyliła czynność oceny ofert i nakazała 

odrzucenie oferty najtańszej firmy. Komisja zatem prowadzi ocenę kolejnej oferty, tyle 

tylko że jest ona ponad 1,5 mln droższa od poprzedniej i wymaga zmiany w budżecie 

gminy na 2024 rok. W budżecie bowiem mamy zaprojektowane kwoty po wyborze oferty 

najtańszej. Jest to przedmiotem zmian na dzisiejszej sesji.  

Przedmiotem dyskusji jest także inwestycja budowy żłobka w naszej gminie. Szeroka 

dyskusję wywołał spadająca demografia. Po raz kolejny w roku 2023 uzyskaliśmy 

ujemny przyrost naturalny, a liczba urodzeń  spadła o prawie 50% w porównaniu do lat 

sprzed pandemii koronawirusa. To rzuciło inne światło na sprawę. Przyglądamy się jak ta 

sytuacja wpłynie na wykorzystanie pomieszczeń w szkole i przedszkolu w Lubaszu oraz 

czy i w jakim stopniu można będzie wykorzystać te pomieszczenia dla utworzenia w nich 

żłobka. Szeroka dyskusja objęła również Komisję Zdrowia Oświaty Kultury i Spraw 

Socjalnych Rady Gminy, która zarekomendowała dalsze prace nad wykorzystaniem 

wolnych pomieszczeń a nie budowę nowego obiektu. W tym kierunku toczą się aktualnie 

prace. Musimy uzyskać przede wszystkim odpowiedź, czy zmiana ta jest możliwa  

z punktu widzenia dotacji, którą gmina otrzymała w ramach programu MALUCH+. 

Trwają ostatnie prace nad ogłoszeniem przetargu na inwestycję „Poprawa usług 

społecznych poprzez modernizację infrastruktury społecznej w Lubaszu” obejmującej 

budynek Urzędu Gminy Lubasz. Ponieważ cena kosztorysowa zadania jest nieco wyższa 

oraz zadanie obejmować będzie lata 2024 do 2025 trzeba dokonać zmian w budżecie 

gminy oraz w Wieloletniej Prognozie Finansowej, co będzie przedmiotem dalszych 

obrad. 

W projekcie zmian do uchwały budżetowej oraz w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

ujęty został projekt, który będzie realizowany przez Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Lubaszu pod nazwą „ Usługi społeczne w gminie Lubasz”, który 

dedykowany jest osobom po 60-tym roku życia oraz z niepełnosprawnością. W ramach 

projektu odnowione zostaną dwa lokale, które oddane zostaną w najem socjalny jako 

lokale chronione. Projekt obejmuje łączne nakłady finansowe w wysokości 561.923,25 zł 

z tego w roku 2024 – 456.899,75 zł a w 2025 – 105.023,50 zł. 



Dnia 17 stycznia 2024 r w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu odbyło się spotkanie  

z sołtysami wsi. Przybyło 10 sołtysów. Spotkanie  poświęcone było: 

- realizacji Funduszu Sołeckiego i planu rzeczowo – finansowego  w sołectwach w 2024 

roku,  

- omówieniu całorocznych imprez gminnych i spartakiady zimowej w 2024 roku 

oraz całorocznej rywalizacji wsi w gminie Lubasz za 2023 rok, 

 - ustalenia terminu zebrań wiejskich, 

- informacja o sprawach bieżących w gminie. 

Główna księgowa  przedstawiła  Fundusz Sołecki i plan rzeczowo – finansowy 

poszczególnych sołectw 2024 roku. Sołectwa mogą już w pełni realizować swoje zadania. 

 W związku ze zbliżającą się Spartakiadą Zimową wsi sołeckich w dniu 25 lutego br. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu zaprosił wszystkie sołectwa do udziału. 

Omówił wstępnie kalendarz imprez zaplanowanych w 2024 roku.  

Trwają zebrania wiejskie, które rozpoczęły się 29 stycznia br. Tematyka tych zebrań to przede 

wszystkim przedstawienie mieszkańcom informacji o realizacji funduszu sołeckiego i planu 

rzeczowo- finansowego za ubiegły rok. W tematyce zebrań znalazł się także punkt dotyczący 

omówieniu zagadnienia otrzymania przez KGHM Polska Miedź z siedziba w Lubinie decyzji 

zasadniczej na budowę małej modułowej elektrowni jądrowej na ternie  gminy Lubasz 

 i Wieleń. W zebraniach biorą  udział przedstawiciele stowarzyszenia „Nie dla elektrowni 

jądrowej w gminie Lubasz”. My, jako przedstawiciele samorządu, chcemy skonsultować  

z naszymi mieszkańcami temat ewentualnych dalszych konsultacji w sprawie elektrowni. 

Przedstawiamy mieszkańcom stan aktualny oraz proces, który musi zostać przeprowadzony, 

by można było mówić o budowie elektrowni, o ile oczywiście inwestor nadal będzie nim 

zainteresowany. Samorząd Gminy nie jest przecież inwestorem, nie jest też udziałowcem 

ewentualnej planowanej inwestycji. Samorząd Gminy nie podejmuje decyzji ani nie wydaje 

pozwoleń na realizację inwestycji. Wójt Gminy, Zarząd Powiatu oraz  Zarząd Województwa 

wydaje jedynie opinie przy wydawaniu przez Wojewodę decyzji o ustaleniu decyzji 

inwestycji w zakresie budowy zgodnie art. 5 ust.1 pkt. 12 lit k. ustawy z dnia 29 czerwca 

2011 roku. 

Pragnę z całą mocą podkreślić, że opinia Wójta Gminy Lubasz będzie zgodna z opinią 

mieszkańców wyrażoną w ramach przeprowadzonych konsultacji społecznych lub 

referendum. Do tej pory do urzędu gminy nie wpłynął żaden wniosek o wydanie opinii ani 

wyrażenie zdania samorządu.  Samorząd Gminy Lubasz nie prowadzi żadnych  konsultacji 

społecznych, a jedynie informuje swoich mieszkańców o tym co dzieje się i co może dziać się 

w Gminie. Rolą samorządu gminy Lubasz jest : 

 - wskazanie osób do kontaktu ze strony urzędu gminy zajmujących się sprawą decyzji 

zasadniczej, dlatego tez wyznaczyłem panią Grażynę Graj, panią Natalię Just oraz pana 

Adama Ratajczaka jako osoby do kontaktu w tej sprawie,  

 - przekazywanie bieżących informacji w temacie wydanej decyzji zasadniczej 

 - przekazywanie Inwestorowi pytań i wątpliwości mieszkańców celem udzielenia wyjaśnień  

i odpowiedzi.   

 - kontakt  z osobami i instytucjami mającymi wpływ na wydawanie zgód i opinii: 

Ministerstwem Klimatu i Środowiska, Parlamentarzystami, Urzędem Wojewódzkim  

w Poznaniu, Generalną Dyrekcją Ochrony Środowiska.  

 - możliwość zlecenia uprawnionym osobom i instytucjom niezależnych od Inwestora opinii  

i badań ewentualnej planowanej inwestycji, 

 - możliwość powołania niezależnego od Inwestora zespołu konsultacyjnego   

 - przeprowadzenie szerokich konsultacji społecznych mających na celu wypowiedzenie się 

mieszkańców gminy. 



Pozostajemy w kontakcie z Ministerstwem Środowiska, Wojewodą Wielkopolskim oraz 

inwestorem. W przypadku uzyskania dalszych informacji będziemy je przekazywać na 

bieżąco mieszkańcom. 

Obecnie nie jest jeszcze wiadomo, czy na terenie naszej gminy powstanie na pewno 

planowana inwestycja małej elektrowni jądrowej SMR. Zależne to jest od Inwestora, 

przydatności rozpatrywanych terenów, polityki Polskiego Rządu, uzyskanych przez inwestora 

zgód i decyzji oraz opinii.  

O wszystkich sprawach związanych z wydaną decyzją zasadniczą  będziemy na bieżąco 

informować mieszkańców. Wszystkie ewentualne opinie i stanowiska w tej sprawie 

wydawane przez wójta lub Radę Gminy będą szeroko omawiane i konsultowane ze 

społeczeństwem naszej gminy. 

Koniec roku i jego początek nie był korzystny jeżeli chodzi o aurę. Opady deszczu 

spowodowały duży wzrost poziomu wód gruntowych i wystąpienie lokalnych podtopień. 

Potrzebna była interwencja służb ratunkowych szczególnie Państwowej Straży Pożarnej oraz 

jednostek OSP. Najbardziej zagrożonymi terenami były tereny mieszkalne w Dębem oraz 

Sokołowie. Zalane pozostają także pola uprawne .Otrzymaliśmy informację 

z  Wojewódzkiego Centrum Zarządzania Kryzysowego w Poznaniu obejmującą potrzebę 

przekazywania raportów  do Starostwa Czarnkowsko – Trzcianeckiego w każdy poniedziałek 

i czwartek do godziny 11:00  o zalanych terenach występujących na terenie naszej Gminy. 

Zwróciliśmy się do  właścicieli gospodarstw o przekazywanie stosownych informacji tj: 

o szacunkowej powierzchni zalanych użytków rolnych do Urzędu Gminy Lubasz do pań 

Alicji Kaźmierczak  i 

Elżbieta Janasek . Telefony kontaktowe zostały podane na stronie internetowej i na plakatach. 

Początek roku to także odejście z naszej wspólnoty dwóch zasłużonych postaci.  

 12 stycznia 2024 roku zakończyła ziemską wędrówkę śp. URSZULA WICHER 

wieloletni kierownik zespołu śpiewaczego BORÓWCZANKI,  nauczyciel wielu pokoleń, 

społecznik, człowiek wielkiego serca. 

 Śp. Urszula Wicher rodowe Witt urodziła się 13 września 1940 roku w Stawianach gm. 

Skoki powiat wągrowiecki. Jej rodzicami byli Telesfor i Władysława. Miała 8 rodzeństwa. 

Była najstarszą z nich. Uczyła się w Państwowym Liceum Pedagogicznym w Wągrowcu.  

15 marca 1961 roku zawarła związek małżeński z Jerzym Wichrem. Wspólnie z mężem 

wychowała 2 synów: Wiesława i Marka. W latach 1959 – 1961 oraz 1963- 1971  pracowała 

w Szkole Podstawowej w Stajkowie, w latach 1961-1963 w Śmieszkowie, a następnie od 

1971 w Szkole w Lubaszu. Za swoja pracę zawodową nauczyciela została odznaczona 

Medalem Komisji Edukacji w dniu 14 października 1987 roku. Z dniem 1 stycznia 1990 roku 

przeszła na emeryturę, choć w okresie emerytury zastępowała w pracy nauczyciela swoje 

młodsze koleżanki. Już przebywając na emeryturze angażowała się w życie społeczne 

wspólnie ze swoimi koleżankami i kolegami nauczycielami i innymi seniorami. 

Zwieńczeniem kierowniczej kariery pieśniarskiej Urszuli Wicher był występ 

BORÓWCZANEK pod Jej batutą podczas  świętojańskiej BIESIADY SENIORÓW 

w czerwcu 2022 roku w amfiteatrze nad jeziorem w Lubaszu.. Pani Urszula była tez 

członkiem parafialnego chóru JUTRZENKA praktycznie od momentu jego powstania. 

30 stycznia  na lubaskim cmentarzu pożegnaliśmy śp. Wojciecha Helwicha- radnego  

4 kadencji, druha OSP Sokołowo, ludowca, społecznika. Wspominamy dzisiaj wszystkie 

sprawy i działania, które łączyły nas ze śp. Wojciechem . Było ich bardzo wiele  i trudno 

byłoby je wszystkie wymienić. Śp. Wojciech urodził się 23 kwietnia 1944 roku 

w miejscowości Wojsławice województwo lubelskie, gdzie rodzina była zesłana w czasie 

okupacji. Ślub zawarł w Lubaszu . Z żoną doczekał się czwórki dzieci. Zaangażowanie 

w sprawy innych ludzi wyniósł z domu rodzinnego i to dom rodzinny ukształtował jego 

dalsze wybory. Śp. Wojciech, był podobnie jak ojciec Antoni, wszechstronnym 



społecznikiem, trudno by ktokolwiek jemu dorównał w tym zakresie. Był radnym, który przez 

16 lat w latach 1990- 2006 w Radzie Gminy pełnił funkcję radnego i członka zarządu. Był 

długi czas zastępcą przewodniczącego zarządu Gminy. Także przed zmianą ustrojową był 

radnym Gminnej Rady Narodowej oraz Wojewódzkiej Rady Narodowej. W tym czasie także 

śp. Wojciech dał się poznać jako strażak – druh Ochotniczej Straży pożarnej w Sokołowie. 

Przez wiele lat przewodniczył tej jednostce. Następną jego aktywnością była społeczna 

działalność w Polskim Stronnictwie Ludowym oraz w kółkach rolniczych po dzień dzisiejszy 

jako Prezes Zarządu Gminnego Związku Rolników Kółek i Organizacji Rolniczych. Z jego 

inspiracji ruch kół gospodyń wiejskich nabrał na nowo znaczenia. Można śmiało powiedzieć, 

że był działaczem ludowym z prawdziwego zdarzenia. 

Niech odpoczywają w pokoju. Cześć Ich pamięci. 

Miniony czas obfitował także w wiele wydarzeń kulturalno- rekreacyjnych. Wśród nich 

godnymi uwagi są : 

Powiatowe obchody 105-tej rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego w dniu 26 

stycznia br  w Lubaszu. Jak co roku i tym razem wydarzenie rozpoczęło się uroczystą mszą 

świętą w Sanktuarium Królowej Rodzin w Lubaszu. Po mszy wszyscy zebrani goście udali 

się pod Pomnik ppłk. Zdzisława Orłowskiego i Powstańców Wielkopolskich, aby w hołdzie 

dla powstańców złożyć wiązanki kwiatów.   Temat powstania, szczególnie na naszych 

terenach, jest bardzo ważny. Uczniowie Publicznej Szkoły Podstawowej, noszącej imię ppłk. 

Zdzisława Orłowskiego – bohatera i przywódcy Powstania na naszych terenach,  w pięknym 

przedstawieniu przypomnieli to wydarzenie, a swą postawą pokazali, że są prawdziwymi 

patriotami. 

25 stycznia 2024 roku w Szpitalu Wojewódzkim w Poznaniu odbyło się uroczyste odsłonięcie 

muralu promującego ideę transplantacji w ramach akcji „Ściany mają mówić”.  Mural powstał 

dzięki współpracy z Kampania "Drugie życie". Autorem projektu jest uczennica Karolina 

Pieczek ze Szkół im. I.J. Paderewskiego prowadzonych przez EDUKACJA LUBASZ, której 

projekt wygrał w konkursie organizowanym w ramach 15. edycji Kampania "Drugie życie" . 

Autorką muralu jest natomiast Pamela Herot, absolwentka Uniwersytet Artystyczny im. 

Magdaleny Abakanowicz w Poznaniu . Edukacja Lubasz od lat uczestniczy w Kampanii II 

Życie czynnie angażując się w działania promujące transplantacje. W szkole odbywa się wiele 

spotkań z ekspertami, osobami po przeszczepach oraz dawcami. Takie świadectwo to dla 

młodych ludzi największa zachęta do działania. W Edukacji Lubasz prężnie działa Klub 

Wolontariusza i Obywatela, wielu uczniów systematycznie oddaje krew. Bardzo cieszymy 

się, że to właśnie projekt uczennicy ze szkoły prowadzonej przez EDUKACJĘ Lubasz  został 

doceniony przez kapitułę konkursową. 

Na mocy zawartej umowy ponad 5 milionów euro już niebawem trafi na obszar 

Czarnkowsko-Trzcianeckiej Lokalnej Grupy Działania.  24 stycznia 2024 r. w  Czarnkowie 

odbyło się uroczyste podpisanie Umowy o warunkach i sposobie realizacji Strategii Rozwoju 

Lokalnego kierowanego przez społeczność między Czarnkowsko-Trzcianecką Lokalną Grupą 

Działania a Zarządem Województwa Wielkopolskiego. Nową umowę ramową na realizację 

LSR na lata 2023-2027 podpisali przedstawiciele LGD: Prezes Agnieszka Kulesza i Członek 

Zarządu Mariusz Grzegorek oraz Wicemarszałek Województwa Wielkopolskiego Krzysztof 

Grabowski. Podpisana umowa zapewni środki finansowe na wdrażanie  lokalnej strategii 

rozwoju oraz na koszty zarządzania na łączną sumę 5 022 500 euro. Umowa ramowa 

przewiduje finansowanie zaplanowanych przedsięwzięć w ramach Planu Strategicznego dla 

Wspólnej Polityki Rolnej na lata 2023-2027 oraz Programu Fundusze Europejskie dla 

Wielkopolski 2021-2027  ze środków funduszy: Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz 

Rozwoju Obszarów Wiejskich, Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego (EFRR) 

oraz Europejskiego Funduszu Społecznego Plus. Niebawem pierwsze nabory wniosków.  
 Tradycją stało się huczne obchodzenie w Dębem Dnia Babci i Dziadka. Nie mogło zabraknąć 



i w tym roku w kalendarzu imprez sołectwa tego święta.  Zebrani doskonale bawili się przy 

dźwiękach muzyki. Słowa uznania dla organizatorów za przygotowanie spotkania 

i smacznego poczęstunku.   

W niedzielę 21 stycznia w Sanktuarium w Lubaszu rozbrzmiewały przepiękne kolędy. 

Wystąpili młodzi członkowie Młodzieżowej Orkiestry Dętej Gminy Lubasz wraz 

z przyjaciółmi z Drezdenka, Krzyża Wielkopolskiego i Trzcianki. Mieszkańcy naszej gminy, 

edukują się od niespełna roku, pod okiem instruktorów Katarzyny Rabiej - Borkowskiej 

i Miłosza Buchowskiego. Dla dużej części dzieci był to pierwszy i trzeba przyznać bardzo 

udany występ.  

Rozstrzygnięto konkurs na najładniej przystrojoną nieruchomość w okresie 

bożonarodzeniowym. Laureatów konkursu gościmy na dzisiejszej sesji. Są to następujące 

osoby: 

- Agnieszka Barłożek z Nowiny – 1 miejsce 

- Barbara Dreczka z Prusinowa – 2 miejsce 

- Bogdan Wicher ze Stajkowa – 3 miejsce 

- wyróżnienie otrzymali pani Julianna Kaczmarek ze Stajkowa, Bartłomiej Cichorek z 

Prusinowa, Daniel Jankowiak z Lubasza, Grażyna Ławniczak, Alicja Sowińska  oraz 

Kazimierz Stróżyński z Antoniewa.”  

 

Do sprawozdania radni nie wnieśli zapytań. 

 

Następnie Wójt wraz z Przewodnicząca Rady Gminy wręczyli nagrody wraz z dyplomami 

laureatom konkursu. 

 Są to następujące osoby: 

- Agnieszka Barłożek z Nowiny – 1 miejsce 

- Barbara Dreczka z Prusinowa – 2 miejsce 

- Bogdan Wicher ze Stajkowa – 3 miejsce 

Ponadto  wyróżnienie otrzymali pani Julianna Kaczmarek ze Stajkowa, Bartłomiej Cichorek  

z Prusinowa, Daniel Jankowiak z Lubasza, Alicja Sowińska, Grażyna Ławniczak, Alicja 

Sowińska  oraz Kazimierz Stróżyński z Antoniewa. 

 

PRZERWA  

WZNOWIENIE  OBRAD 

Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do  kolejnego punktu porządku sesji, a mianowicie do 

podjęcia uchwał. 

 

Ad 2. Przedstawienie projektów uchwał w sprawie: 

 

Projekty wszystkich uchwał zostały omówione podczas posiedzenia Wspólnych Komisji 

Rady Gminy w dniu 01 lutego br. i dlatego po uzgodnieniach projekty uchwał przedstawiła 

Przewodniczącą Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska, a uchwały dotyczące sfery budżetowej 

przedstawiła Skarbnik Gminy- Renata Fąferek. 

 

ad 1) określenia kryteriów rekrutacji do publicznego przedszkola, szkół podstawowych dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Lubasz oraz dokumentów niezbędnych do ich 

potwierdzenia 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 



 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do publicznego przedszkola, szkół 

podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Lubasz oraz dokumentów 

niezbędnych do ich potwierdzenia.  

 

Wyniki głosowania 

za,: 13, przeciw,: 0, wstrzymuje się,: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LXI/476/2023 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 2) przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i 

Kanalizacyjnych na lata 2024 - 2026 

 

Uchwała została wycofana z porządku obrad. 

 

ad 3) przyjęcia zasad i trybu udzielania dotacji na prace związane z ochroną zabytków 

 w ramach dotacji Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia zasad i trybu udzielania dotacji na prace związane z ochroną 

zabytków w ramach dotacji Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.  

 

Wyniki głosowania 

za,: 13, przeciw,: 0, wstrzymuje się,: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LXI/477/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 4) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu na 

organizowanie publicznego transportu zbiorowego 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - 

Trzcianeckiemu na organizowanie publicznego transportu zbiorowego.  

 

Wyniki głosowania 

za,: 13, przeciw,: 0, wstrzymuje się,: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 



Uchwała nr LXI/478/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 5) zmiany w uchwale budżetowej na 2024 rok 

 

Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2024 rok.  

 

Wyniki głosowania 

za,: 13, przeciw,: 0, wstrzymuje się,: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LXI/479/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

 

6) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024 -2036 

 

Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024 -2036.  

 

Wyniki głosowania 

za,: 11, przeciw,: 1, wstrzymuje się,: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością11 za, wstrzymuje się 1, 

nieobecnych 2. 

Uchwała nr LXI/480/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 3. Zakończenie obrad LXI - I części sesji Rady Gminy. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady I części LXI sesji 

Rady Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 16:10. 

                                                                    Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz 

                                                                             Żaneta Andrzejewska                                                                                                                     

 

  

 

Przygotował(a): Elżbieta Janasek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


